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16/18  

SØKNAD OM FRITAK FOR EIENDOMSSKATT 2017  

 

RÅDMANNENS INNSTILLING: 
Søknad om fritak for eiendomsskattelovens § 7b innvilges ikke da bygningen på gnr 65 bnr 2 ikke 

anses å ha en historisk verdi da den verken er fredet eller inngår i kulturminneplanen som er under 

behandling. Det er ikke fremkommet nye opplysninger fra hjemmelshaver siden saken ble utsatt 

av kommunestyret 1.3.18. 

 

BEHANDLING: 
Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 

 

KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 
Søknad om fritak for eiendomsskattelovens § 7b innvilges ikke da bygningen på gnr 65 bnr 2 ikke 

anses å ha en historisk verdi da den verken er fredet eller inngår i kulturminneplanen som er under 

behandling. Det er ikke fremkommet nye opplysninger fra hjemmelshaver siden saken ble utsatt 

av kommunestyret 1.3.18. 

 

 

17/18  

SØKNAD OM FRITAK FOR EIENDOMSSKATT 2018 OG 2019  

GNR. 66 BNR. 2 

 

RÅDMANNENS INNSTILLING: 

Søknad om fritak for eiendomsskatt etter eiendomsskattelovens § 7b innvilges for 2018 og 

2019. 

 

BEHANDLING: 
Det ble fremsatt følgende felles tilleggsforslag: 

Kommunestyret ber eiendomsskattenemnda utarbeide forslag til rutiner for behandling av 

søknader etter Eiendomsskattelovens § 7b (bygning som har historisk verde). 

Rådmannens innstilling og tilleggsforslaget ble enstemmig vedtatt. 

 

KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 

1. Søknad om fritak for eiendomsskatt etter eiendomsskattelovens § 7b innvilges for 

2018 og 2019.  

2. Kommunestyret ber eiendomsskattenemnda utarbeide forslag til rutiner for behandling 

av søknader etter Eiendomsskattelovens § 7b (bygning som har historisk verde). 

 

 

18/18   

PRINSIPPER FOR FINANSIERING AV AVLØPSNETT OG SANERING SPREDT 

AVLØP  

 

UTVALG FOR UTVIKLING/PLANUTVALGETS INNSTILLING: 

1. Avløpsområdet skal være 100 % selvkostfinansiert fra senest 2019.  

2. Tilknytningsgebyr for avløp på kr 16 000 eks. mva pr boenhet belastes alle 

hjemmelshavere til tomter som kobles på det kommunale avløpsnett. For 

næringstomter betales ett abonnement.  
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3. Abonnenter må selv bekoste privat stikkledning fra egen eiendomsgrense inntil 

maksimum 50 meter til husvegg, montering av pumpestasjon samt elektrikerarbeid for 

strøm til pumpestasjon. 

4. Rømskog kommune bekoster villapumpestasjon til eiendommene, men utgifter til 

montering av villapumpe og anleggsarbeidet på egen eiendom må abonnenten bekoste 

selv, se pkt. 3. 

5. Påkobling til kommunens trykkavløp forutsetter at hver eiendom har separatsystem 

(skilt overvann og kloakk) fra husvegg til pumpestasjon. Dette bekostes av den enkelte 

hjemmelshaver.  

6. Hjemmelshavere til bebygde tomter plikter å koble seg til offentlig nett etter PBL §§ 

27-1, 27-2 og Fl § 11 når avløpsnettet utbygges.  

7. Årlig avløpsgebyr fastsettes likt for hele kommunen.  

8. Hjemmelshavere som må ha eget renseanlegg gis et investeringsbidrag på inntil 50 % 

av dokumenterte anleggskostnader som overstiger kr 50 000 eksl. mva oppad 

begrenset til maks. kr 50 000. 

9. Ved ferdigstillelse av trykkavløpsanlegget vil anlegg på abonnementenes eiendom og 

frem til tilknytningspunktet på kommunal hovedledning være i abonnementenes 

eierskap og ansvar i henhold til standard abonnementsvilkår for vann og avløp. 

 

BEHANDLING: 
Utvalg for Utvikling/Planutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 

KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 

1. Avløpsområdet skal være 100 % selvkostfinansiert fra senest 2019.  

2. Tilknytningsgebyr for avløp på kr 16 000 eks. mva pr boenhet belastes alle 

hjemmelshavere til tomter som kobles på det kommunale avløpsnett. For 

næringstomter betales ett abonnement.  

3. Abonnenter må selv bekoste privat stikkledning fra egen eiendomsgrense inntil 

maksimum 50 meter til husvegg, montering av pumpestasjon samt elektrikerarbeid for 

strøm til pumpestasjon. 

4. Rømskog kommune bekoster villapumpestasjon til eiendommene, men utgifter til 

montering av villapumpe og anleggsarbeidet på egen eiendom må abonnenten bekoste 

selv, se pkt. 3. 

5. Påkobling til kommunens trykkavløp forutsetter at hver eiendom har separatsystem 

(skilt overvann og kloakk) fra husvegg til pumpestasjon. Dette bekostes av den enkelte 

hjemmelshaver.  

6. Hjemmelshavere til bebygde tomter plikter å koble seg til offentlig nett etter PBL §§ 

27-1, 27-2 og Fl § 11 når avløpsnettet utbygges.  

7. Årlig avløpsgebyr fastsettes likt for hele kommunen.  

8. Hjemmelshavere som må ha eget renseanlegg gis et investeringsbidrag på inntil 50 % 

av dokumenterte anleggskostnader som overstiger kr 50 000 eksl. mva oppad 

begrenset til maks. kr 50 000. 

9. Ved ferdigstillelse av trykkavløpsanlegget vil anlegg på abonnementenes eiendom og 

frem til tilknytningspunktet på kommunal hovedledning være i abonnementenes 

eierskap og ansvar i henhold til standard abonnementsvilkår for vann og avløp. 

 

 

19/18 Unntatt off. Ofl §5a, fvl §13 

BUDSJETTREGULERING DRIFTSBUDSJETT 2018  
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20/18   

FIBERUTBYGGING I RØMSKOG 2018  

FORMANNSKAPETS INNSTILLING: 

1. Det anbefales at prosjektet primært gjennomføres i regi av Rømskog Næringsselskap 

AS, sekundært av Rømskog kommune. 

2. Kommunen melder seg inn i Fiberforeningen 

3. Det søkes midler fra Nasjonal Kommunikasjonsmyndighet i 2018 og 2019. 

 

BEHANDLING: 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 

KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 

1. Det anbefales at prosjektet primært gjennomføres i regi av Rømskog Næringsselskap 

AS, sekundært av Rømskog kommune. 

2. Kommunen melder seg inn i Fiberforeningen 

3. Det søkes midler fra Nasjonal Kommunikasjonsmyndighet i 2018 og 2019. 

 

21/18   

HØRINGSUTTALELSE EKSPERTUTVALGETS FORSLAG TIL NYE OPPGAVER 

FYLKESKOMMUNEN  

 

RÅDMANNENS INNSTILLING: 

(saken legges frem uten innstilling) 

 

BEHANDLING: 
Det ble fremsatt følgende forslag til høringsuttalelse om Ekspertutvalgets forslag til nye 

oppgaver til fylkeskommunene fra Gudbrand Kvaal (Sp): 

Rømskog kommune mener at Ekspertutvalgets forslag vil styrke fylkeskommunen som 

tjenesteyter, samfunnsutvikler, planmyndighet og som bindeledd i forvaltningen. En 

vitalisering av fylkeskommunen som forvaltningsnivå, er en avgjørende forutsetning for å 

styrke dette nivåets legitimitet. Statlig detaljstyring må erstattes av lokalt folkestyre for å sikre 

at forvaltningsoppgaver, tjenesteutvikling og lokalsamfunnsutvikling skjer på innbyggernes 

premisser og til beste for fellesskapet.  

Ekspertutvalget påpeker at den betydelige veksten i, og oppdelingen av den statlige 

forvaltningen de siste årene, har ført til silotenkning og manglende koordinering på tvers. Det 

fører til at mye av dagens nasjonale politikk utøves av ikke-folkevalgte organer, med den 

konsekvens det har for befolkningens muligheter for å holde noen ansvarlig gjennom valg for 

de beslutninger som tas. Dette er etter Rømskog kommunestyrets oppfatning en demokratisk 

utfordring all den tid avveininger og prioriteringer mellom legitime mål og interesser er, og 

bør være, en politisk oppgave.  

En oppgaveportefølje med gjennomgående ansvar på enkeltområder, slik Ekspertutvalget 

foreslår, vil etter Rømskog kommunes vurdering bedre forvaltningen gjennom at samordning 

gjøres enklere. Nettopp fordi disse samordningseffektene er en så viktig del av ekspert-

utvalgets forslag, er det avgjørende at utvalgets forslag vurderes i sin helhet.  

Det fremmes omfattende forslag til oppgaveoverføringer fra direktorater og Fylkesmannen til 

fylkeskommunene. Forslagene medfører overføring av oppgaver som har en samlet 

budsjettramme på 23,5 mrd. kroner, som omfatter 4.760 årsverk og som medfører nedlegging 

av seks direktorat/statsforetak. Rømskog kommune støtter dette, men det er viktig å 

understreke med nye oppgaver og økt ansvar følger også økte forventninger fra innbyggerne 

og kommunene. Rammeoverføringene til fylkeskommunene må gås gjennom årlig, slik at det 
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blir samsvar mellom ansvar som er tillagt, oppgaver som forventes løst og de 

budsjettrammene fylkene har til rådighet.  

Utvalget argumenterer bl.a. med at forslagene vil bidra til en bedre utnyttelse av samfunnets 

ressurser fordi sammensetning og standard på tjenestene er tilpasset befolkningens preferanser 

og fordi det vil representere en geografisk refordeling av offentlige arbeids-plasser – fra Oslo 

og andre store byer til alle deler av landet. Rømskog kommune mener at det må være et mål i 

seg selv. 

Enstemmig vedtatt. 

 

KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 

Rømskog kommune mener at Ekspertutvalgets forslag vil styrke fylkeskommunen som 

tjenesteyter, samfunnsutvikler, planmyndighet og som bindeledd i forvaltningen. En 

vitalisering av fylkeskommunen som forvaltningsnivå, er en avgjørende forutsetning for å 

styrke dette nivåets legitimitet. Statlig detaljstyring må erstattes av lokalt folkestyre for å sikre 

at forvaltningsoppgaver, tjenesteutvikling og lokalsamfunnsutvikling skjer på innbyggernes 

premisser og til beste for fellesskapet.  

Ekspertutvalget påpeker at den betydelige veksten i, og oppdelingen av den statlige 

forvaltningen de siste årene, har ført til silotenkning og manglende koordinering på tvers. Det 

fører til at mye av dagens nasjonale politikk utøves av ikke-folkevalgte organer, med den 

konsekvens det har for befolkningens muligheter for å holde noen ansvarlig gjennom valg for 

de beslutninger som tas. Dette er etter Rømskog kommunestyrets oppfatning en demokratisk 

utfordring all den tid avveininger og prioriteringer mellom legitime mål og interesser er, og 

bør være, en politisk oppgave.  

En oppgaveportefølje med gjennomgående ansvar på enkeltområder, slik Ekspertutvalget 

foreslår, vil etter Rømskog kommunes vurdering bedre forvaltningen gjennom at samordning 

gjøres enklere. Nettopp fordi disse samordningseffektene er en så viktig del av ekspert-

utvalgets forslag, er det avgjørende at utvalgets forslag vurderes i sin helhet.  

Det fremmes omfattende forslag til oppgaveoverføringer fra direktorater og Fylkesmannen til 

fylkeskommunene. Forslagene medfører overføring av oppgaver som har en samlet 

budsjettramme på 23,5 mrd. kroner, som omfatter 4.760 årsverk og som medfører nedlegging 

av seks direktorat/statsforetak. Rømskog kommune støtter dette, men det er viktig å 

understreke med nye oppgaver og økt ansvar følger også økte forventninger fra innbyggerne 

og kommunene. Rammeoverføringene til fylkeskommunene må gås gjennom årlig, slik at det 

blir samsvar mellom ansvar som er tillagt, oppgaver som forventes løst og de 

budsjettrammene fylkene har til rådighet.  

Utvalget argumenterer bl.a. med at forslagene vil bidra til en bedre utnyttelse av samfunnets 

ressurser fordi sammensetning og standard på tjenestene er tilpasset befolkningens preferanser 

og fordi det vil representere en geografisk refordeling av offentlige arbeids-plasser – fra Oslo 

og andre store byer til alle deler av landet. Rømskog kommune mener at det må være et mål i 

seg selv. 

 

 

22/18   

HØRING - FYLKESPLAN FOR ØSTFOLD - ØSTFOLD MOT 2050  

 

RÅDMANNENS INNSTILLING: 

Rømskog kommune har følgende kommentarer til fylkesplanforslaget.  

1.Regionale strategier for Indre Østfold: 

• De regionale strategiene for Indre Østfold peker innledningsvis på at 

det er viktig å legge til rette for en positiv utvikling også for de 



  

Side 8 av 10 

kommunene som har lavere vekst. Derfor bør det føyes til at god 

standard på fv 21 har avgjørende betydning for vekst og utvikling i 

grensekommunene.  

• Det bør i strategiene åpnes for muligheten for ikke-landbruksrettet 

næring på gårdsbruk. Bakgrunnen er at det på mange gårdsbruk står 

tomme fjøs og låver som bør kunne utnyttes bedre. Mange lokale 

bedrifter i Indre Østfold har startet opp på gårdsbruk. En del av disse 

har videreutviklet virksomheten til store og viktige arbeidsplasser i 

regionen.  

2.Klima og miljø: 

De foreslåtte delmål og strategier støttes, men det bør i tillegg settes opp et eget punkt som 

omhandler fylkeskommunens ansvar for å digitalisere sin virksomhet og bistå kommunens 

digitaliseringsarbeid.  

 

3.Levekår og folkehelse:  

Under delmålet utdanning og arbeidsliv bør hovedmålet være at ungdom ikke skal falle 

utenfor arbeid eller skolegang. Det bør bli et uttrykt mål for Østfold fylkeskommune som 

skoleeier at elevene fullfører videregående skole.  

Under delmålet sosial ulikhet bør den første strategien være å redusere arbeidsledighet og øke 

sysselsettingsnivået. Deltakelse i arbeidslivet er helsefremmende og forebygger 

barnefattigdom.  

 

BEHANDLING: 
Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 

KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 

Rømskog kommune har følgende kommentarer til fylkesplanforslaget.  

1.Regionale strategier for Indre Østfold: 

• De regionale strategiene for Indre Østfold peker innledningsvis på at 

det er viktig å legge til rette for en positiv utvikling også for de 

kommunene som har lavere vekst. Derfor bør det føyes til at god 

standard på fv 21 har avgjørende betydning for vekst og utvikling i 

grensekommunene.  

• Det bør i strategiene åpnes for muligheten for ikke-landbruksrettet 

næring på gårdsbruk. Bakgrunnen er at det på mange gårdsbruk står 

tomme fjøs og låver som bør kunne utnyttes bedre. Mange lokale 

bedrifter i Indre Østfold har startet opp på gårdsbruk. En del av disse 

har videreutviklet virksomheten til store og viktige arbeidsplasser i 

regionen.  

2.Klima og miljø: 

De foreslåtte delmål og strategier støttes, men det bør i tillegg settes opp et eget punkt som 

omhandler fylkeskommunens ansvar for å digitalisere sin virksomhet og bistå kommunens 

digitaliseringsarbeid.  

 

3.Levekår og folkehelse:  

Under delmålet utdanning og arbeidsliv bør hovedmålet være at ungdom ikke skal falle 

utenfor arbeid eller skolegang. Det bør bli et uttrykt mål for Østfold fylkeskommune som 

skoleeier at elevene fullfører videregående skole.  
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Under delmålet sosial ulikhet bør den første strategien være å redusere arbeidsledighet og øke 

sysselsettingsnivået. Deltakelse i arbeidslivet er helsefremmende og forebygger 

barnefattigdom.  

 

23/18   

HØRINGSFORSLAG FOR REGIONAL TRANSPORTPLAN FOR ØSTFOLD MED  

 

RÅDMANNENS INNSTILLING: 

Tidligere innsendt høringsuttalelse (2017) sendes inn som kommunens uttalelse i brevs form. 

 

BEHANDLING: 
Det ble fremsatt følgende felles tilleggsforslag: 

Administrasjonen gis fullmakt til å utarbeide høringsuttalelsen med basis i høringsuttalelsen 

fra 2017. 

Veieier må bestille en veinettplan fra Statens Vegvesen for fv 21. 

Enstemmig vedtatt. 

 

KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 

Tidligere innsendt høringsuttalelse (2017) sendes inn som kommunens uttalelse i brevs form. 

Administrasjonen gis fullmakt til å utarbeide høringsuttalelsen med basis i høringsuttalelsen 

fra 2017. 

Veieier må bestille en veinettplan fra Statens Vegvesen for fv 21. 

 

 

24/18   

OPPLØSNING AV FELLES FORLIKSRÅD - OPPRETTING AV RØMSKOG 

FORLIKSRÅD  

 

RÅDMANNENS INNSTILLING: 

1. Marker og Rømskog forliksråd oppløses som en konsekvens av endringer i 

politiets struktur.  

2. Representantene som tilhører Marker kommune trer ut, og gjenværende 

representant fra Rømskog kommune; Peter Sundsrud blir sittende. Som nye 

medlemmer til Rømskog kommunes forliksråd velges varamedlemmet Kari 

Pettersen og første reserve Kristin Høisveen. 

3. Som nye varamedlemmer velges følgende: 

Kvinne: 

Mann: 

4. Som reserver velges følgende: 

Kvinne: 

Mann:  

 

BEHANDLING: 
Det ble fremsatt følgende forslag fra Turid Dahlum Nilsen (Ap): 

Pkt 3: Som nye varamedlemmer velges følgende: 

Kvinne: Aileen Tørnby 

Mann:   Andreas Lejon 

Enstemmig vedtatt. 

 

Det ble fremsatt følgende forslag fra Randi Dalheim (Sp): 



  

Side 10 av 10 

Pkt 4: Som reserver velges følgende: 

Kvinne: Tove Gjemble Aarstad 

Mann:   Lars-Erik Ottosson 

Enstemmig vedtatt. 

 

KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 

1. Marker og Rømskog forliksråd oppløses som en konsekvens av endringer i 

politiets struktur.  

2. Representantene som tilhører Marker kommune trer ut, og gjenværende 

representant fra Rømskog kommune; Peter Sundsrud blir sittende. Som nye 

medlemmer til Rømskog kommunes forliksråd velges varamedlemmet Kari 

Pettersen og første reserve Kristin Krogstad. 

3. Som nye varamedlemmer velges følgende: 

Kvinne: Aileen Tørnby 

Mann:   Andreas Lejon 

4. Kvinne: Tove Gjemble Aarstad 

Mann:   Lars-Erik Ottosson 

 

 

 


